
                              PROTOKÓŁ  Nr IV/2010

z  IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 23 lutego  2011r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 12 ¹º. 

                                Ad.1.  Otwarcia IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień. Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i gości 
zaproszonych.  

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

12-tu radnych, co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radni nieobecni na Sesji to: Adrian Babiarz, Kazimierz Pałys i Jacek Żółtak.

Lista obecności – w załączeniu.

                               Ad.2. Następnie  odczytał  porządek IV Sesji Rady Gminy:

     1. Otwarcie IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.     

                

     2. Przyjęcie porządku IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

     3. Przyjęcie Protokołu z III Sesji Rady Gminy.

     4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na III Sesji Rady Gminy

         Solec-Zdrój.

      5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.



      6. Interpelacje i zapytania radnych.

      7. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania    

          Problemów Alkoholowych  w Gminie Solec-Zdrój na 2011r.

      8. Uchwała w sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2012.

      9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniego  

          Programu  inwestycyjnego w Gminie Solec-Zdrój.

     10. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-  

           Zdrój na lata 2011 – 2021.

      11.Uchwała w sprawie wyprzedzającego finansowania.

12. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2011r.

      13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości.

14.Uchwała w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Solec-Zdrój oraz   

     sołtysów.

15. Uchwała w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu.

16.Uchwała w sprawie  udzielenia pomocy finansowej.

      17. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.



      18. Wolne wnioski i zapytania.

      19. Zakończenie obrad.

                                                                                                

       Proponowany porządek posiedzenia, poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty 

jednogłośnie.

                     

                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 

protokołu z  III Sesji Rady Gminy. 

Protokół został przyjęty głosowaniem – jednogłośnie.       

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 

uchwał podjętych na III Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

      Sprawozdanie - w załączeniu.

                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 

wydanych  w okresie między Sesjami.

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Informacja – w załączeniu.

                   Przedstawił również informację o średnich wynagrodzeniach nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego,  zatrudnionych w placówkach oświatowych na terenie Gminy Solec-
Zdrój.

Nie zgłoszono uwag do powyższej informacji. 

                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:



Radny Czesław Zeliasz:

- Na Zarzecze nie są wykonane jeszcze przyłącza kanalizacyjne a już ma być kładziona kostka na 
drodze.

- Zgłasza wniosek o budowę chodnika od szkoły do kaplicy i do mostka.

      Radny Włodzimierz Grabda:

- Proponuje wspólne spotkanie inspektora nadzoru, radnego oraz wójta w sprawie dalszej

budowy drogi Piasek – Sułkowice. Dotychczas droga jest budowana nieprawidłowo.

Radny Stanisław Żelazny:

- Wyrwa na Rzosce obok gruntów p. Króla w Zielonkach powoduje zalewanie sąsiednich pól.

- Wykonać drogę na Pojezierze ok. 200 m. długości.

      Radny Józef Zych:

- Poprawić dojazd do posesji Mariańskich w Chinkowie.

- W Zagajowie postawić nowy przystanek autobusowy.

- Wyremontować most na Kolonii Zagajów.

      Radny Józef Nowak:

- Wykonawca kanalizacji w Kikowie powinien teraz, kiedy ziemia jest zamarznięta, wykopać główną 
nitkę kanalizacji,  ponieważ później będzie mokro i nie da się sprzętem wjechać na grunt.

- Potrzebny jest jeden zestaw drobnego kamienia na utwardzenie placu pod szkołą w Kikowie.

       Radny Jan Żubrowski:

- 1 maj br. jest dniem beatyfikacji Jana Pawła II. W tym też roku przypada 20 rocznica pobytu Jana 
Pawła II na ziemi kieleckiej oraz 6 rocznica nadania miejscowemu gimnazjum imienia Jana Pawła II. 
Proponuje,  aby Rada Gminy, Urząd Gminy, GOK,  szkoły podstawowe i gimnazjum wspólnie 
przygotowały uroczystości.



Rada Gminy i Urząd Gminy – zorganizują uroczystą Sesję poświęconą temu wydarzeniu, Pani Barbara 
Simon może przedstawić sylwetkę Jana Pawła II, gimnazjum – spektakl, szkoły i przedszkola – 
konkursy, apele, akademie.

- Ogłoszenie o terminie sesji zamieszczać w Internecie.

- Zwrócić się do dyrektora PKS o umieszczenie na przystankach autobusowych rozkładu jazdy.

- Czy na terenie naszej gminy uprawiane są rośliny modyfikowane genetycznie. Co Wójt myśli o ich 
uprawie i spożywaniu?

- Pacjenci jeżdżą prywatnie do specjalistów. Czy można w ośrodku zdrowia w Solcu zatrudnić np. 
kardiologa?

- Zaplanować wykonanie windy dla niepełnosprawnych w ośrodku zdrowia.

- PCPR realizuje program  „ Wyrównanie szans między regionami”. Czy można pozyskać środki na 
odnowienie łazienek w ośrodku zdrowia?

- Jak w szkołach przebiega dożywianie uczniów?

- Podane przez Wójta wynagrodzenia nauczycieli mogą się wydawać wysokie. Są to jednak 
wynagrodzenia brutto.

- W każdej gminie miało być zbudowane boisko w ramach programu „Orlik 2012”. Czy w naszej gminie 
planuje się budowę tego obiektu.

         Radny Paweł Fortuna:

- Droga Włosnowice – Solec była niedawno budowana. W tej chwili jest bardzo zniszczona. Czy można 
ją poprawić w ramach gwarancji?

- Wniosek o naprawę wyrwy na Rzosce był zgłaszany kilkakrotnie i nic nie zostało zrobione, a 
wystarczy wysypać pięć wywrotek piachu .

- Dlaczego do kanalizacji w Zielonkach nie mogą podłączyć się wszyscy mieszkańcy?

  Ostatnio wybudowane budynki nie są ujęte w planie.

        Radny Jan Powroźnik:

- Na drodze do p. Pałysa w Żukowie wstawić dwa słupy oświetleniowe albo przynajmniej założyć 
oświetlenie na już istniejącym obok p. Łabędzia.

- Na drodze od Żukowa do Strażnika jest duży, niebezpieczny zakręt, na którym należy ustawić 
barierkę. 

 



        Radny Stanisław Doktór:

- W sprawie regulacji Rzoski składano bardzo dużo wniosków, natomiast nic w tym kierunku nie 
zostało zrobione .

- Wyrwa na Rzosce może być zabezpieczona poprzez nawiezienie ziemi.

- W dalszym ciągu tamy robione przez bobry powodują zalewanie gruntów.

- Kiedy będzie odwodniona Kopanina?

- Połączyć drogą Wełnin z Brzostkowem. Czy władze gminy Nowy Korczyn rozmawiały na ten temat z 
Wójtem?

- Połączyć drogą Ludwinów z Wełninem.

- Zrobić drogi dojazdowe na przysiółkach Babiniec, Toczyska.

        Radny Jerzy Łukasiewicz:

- Które drogi gminne są planowane do budowy w 2011r.?

- Ustawić barierkę po jednej stronie mostu oraz za szkołą podstawową i obok tartaku.

        Radny Jerzy Kopeć:

- Przy okazji robót budowlanych przy drodze Sułkowice – Piasek zrobić drogę do 

p. Angelusa, dł. ok. 300 m.

- Na wsi są betony. Udostępnić koparkę i wykonać rów wraz z przepustem.

        Radny Jan Powroźnik:

-  Czy będzie budowana droga Zborów – Żuków  i Magierów – Piestrzec?

         Radny Józef Nowak:

- Na drogę obok kościoła  w Kikowie podeszła woda i  spękana jest nawierzchnia drogi. Wykorzystać 
fakt, że droga jest jeszcze na gwarancji i dokonać naprawy.

- Rów obok. P. Pawelca jest zamulony i woda zalewa mu posesję.

       Radny Czesław Zeliasz:



- Kiedy będzie budowana droga Zborów – Piestrzec?

 

         Radny Stanisław Żelazny:

- Czy będzie budowany chodnik w Świniarach?

          Radny Włodzimierz Grabda:

- Na drodze obok p. Jóźwika jest duży spadek drogi i wskazane byłoby założenie barierek.

- Na drodze w Piasku położona była jedna warstwa asfaltu, która po zimie jest już zniszczona. Aby 
temu zapobiec powinno się kłaść dwie warstwy.

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że projekty uchwał były 
omawiane na posiedzeniach komisji i wszystkie otrzymały pozytywną opinię.                   

                Następnie odczytał  uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2011r. i poddał  ją pod głosowanie.

Nikt nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń.

Za przyjęciem głosowało  – 12 radnych,

przeciw – 0,

wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr  IV/10/2011  w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2011r. – w załączeniu.

                               Ad.8. Następnie Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod  głosowanie uchwałę w 
sprawie funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2012.

Uchwała otrzymała  następującą ilość głosów:

− za przyjęciem 12,
− przeciw 0
− wstrzymało się 0.
Uchwała Nr IV/11/2011  w sprawie funduszu sołeckiego na  rok budżetowy 2012– w załączeniu.   

                          Ad.9. Nie budziła zastrzeżeń uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 
wieloletniego programu inwestycyjnego w Gminie Solec-Zdrój.



Odczytana i poddana pod głosowanie przyjęta została jednogłośnie, 12 - głosami "za",  

0 – przeciw   i 0 -  wstrzymujących się. 

Uchwała nr IV/12/11  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
inwestycyjnego w Gminie Solec-Zdrój.- w załączeniu

                          Ad.10. Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2011-2021 została przyjęta następującą ilością głosów:

za przyjęciem  - 12,

przeciw – 0,

wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr IV/13/11 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2011 – 
2021 – w załączeniu.

                              Ad.11. Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 
wyprzedzające finansowanie.  Odczytana i poddana pod głosowanie  została przyjęta 12-oma głosami 
„za”, 0 – przeciw i 0 – wstrzymujących się.

Uchwała nr IV/14/11 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie – 

w załączeniu.

                           Ad.12. Bez uwag został przyjęty budżet gminy na 2011r. Odczytana i poddana pod 
głosowanie uchwała w tej sprawie została podjęta jednogłośnie:

za przyjęciem – 12,

przeciw – 0,

wstrzymało się – 0.

Uchwała Nr IV/15/2011 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2011r. – w załączeniu.

                           Ad.13. Następnie pod głosowanie poddana została uchwała w sprawie wyrażenia 
zgody na zamianę nieruchomości.

Uchwała została podjęta głosowaniem:

za przyjęciem – 12,

przeciw – 0,



wstrzymało się – 0,

Uchwała Nr IV/16/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości – w załączeniu.

                          Ad.14. W dalszej kolejności przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie diet dla 
radnych.

         Radny Jerzy Łukasiewicz zapytał ile wynosi dieta zastępcy przewodniczącego ?

Przewodniczący wyjaśnił, że  wiceprzewodniczącemu  przysługuje dieta w takiej samej wysokości jak 
radnemu.

         Radny Stanisław Żelazny zapytał, czy jest ustalona wysokość prowizji dla sołtysów?

        Ponieważ prowizja sołtysów nie jest objęta niniejszą uchwałą Przewodniczący Czesław Stępień 
poddał  powyższą uchwałę pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta większością głosów, przy:

10  - za przyjęciem,

1 – przeciw,

1 – wstrzymujący się.

Uchwała Nr IV/17/2011 w sprawie diet dla radnych Rady Gminy Solec-Zdrój oraz sołtysów – w 
załączeniu.

                          Ad.15. Skarbnik Zofia Kopeć , nawiązując do następnej uchwały wyjaśniła, że na 
posiedzeniach komisji w projekcie uchwały  w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu była 
proponowana kwota 950 tys. zł. Okazało się  jednak, że kwotą wystarczającą jest 556 254,50 zł. i  taką 
też wysokość zawiera proponowana uchwała.

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu i poddał ją 
pod głosowanie.

Uchwała została przyjęta głosowaniem:

Za przyjęciem – 12,

Przeciw – 0,

Wstrzymało się – 0.

Uchwała nr IV/18/2011 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu – w załączeniu.



                           Ad.16. W dalszej kolejności radni przystąpili do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej. 

        Wójt poinformował, że mimo, iż w budżecie ujęta jest kwota 100 tys. zł na pomoc finansową przy 
budowie dróg na terenie naszej gminy  przez Powiat Buski,  musi być podjęta również odrębna 
uchwała o przeznaczeniu tych środków.

Odczytana i poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta jednogłośnie:

Za przyjęciem – 12,

Przeciw – 0,

Wstrzymało się – 0.

Uchwała nr IV/19/2011 w sprawie udzielenia pomocy finansowej – w załączeniu.

                           Ad.17. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił:

              Radny powiatu Andrzej Gądek:

- Wszystkie planowane przez powiat prace drogowe, w tym kopanie rowów, montowanie barierek 
będą wykonywane po przeprowadzeniu przetargów.

- Nadmierne opady przyczyniły się do zniszczenia zarówno drogi przy kościele w Kikowie

jak i drogi Solec  - Piasek.

- Zjazdy na posesje i na grunty rolne są prywatną własnością i musi je wykonać właściciel we własnym 
zakresie. Do niego należy zakup kręgów betonowych oraz wykonanie prac. 

- Droga Piasek – Żuków posiada jedną warstwę masy asfaltowej, ponieważ mieszkańcy domagali się 
szybkiej jej budowy.

- Najwięcej dróg powiatowych jest wykonanych w gminie Solec-Zdrój, ok. 78%.

- Chodnik w Świniarach jest możliwy do wykonania przy współudziale finansowym gminy.

- W Solcu będzie budowana obwodnica od ul. Sienkiewicza obok cmentarza do drogi na Zagórzany.

            Radny Stanisław Doktór:

- Dlaczego przepust ma wykonać właściciel gruntu, skoro droga należy do powiatu?

              Wójt Gminy Adam Pałys:



- Ustawa o drogach publicznych zawiera zapis o podziale zadań. Każdy zjazd należy do właściciela 
gruntów na które prowadzi. Na wykonanie zjazdu musi być projekt i pozwolenie na budowę. 
Udrożnienie przepustów na odnowionym rowie jest obowiązkiem właściciela. Jedynie odnowa drogi 
obejmuje wykonanie nowych zjazdów w miejsce starych.

- Podwyższenie wysokości prowizji dla sołtysów było poruszane na posiedzeniach komisji. Stawka 
będzie ustalona po odbyciu wszystkich zebrań wiejskich i zakończeniu wyborów sołtysów. Wójt 
zastanowi się skąd pozyskać środki na pokrycie skutków  podwyższenia prowizji.

- Po wykonaniu przyłączy kanalizacyjnych będą robione drogi.

- W przyszłym roku wiadomo będzie na które drogi przyznane zostaną środki powodziowe. Wówczas 
razem z powiatem będą budowane chodniki.

- W sprawie budowanej drogi Piasek – Sułkowice odbędzie się wspólne spotkanie. Nie może być 
odstępstw w jej wykonaniu od zasad wskazanych w dokumentacji. 

- W sprawie usunięcia wyrwy na Rzosce wystosowane były wnioski do WZMiUW

w Kielcach. Odpowiedzi na wnioski zawierały wykaz prac jakie były wykonane na Rzosce od 2007r. 
oraz wysokość poniesionych środków. Obecnie wyjdzie następne pismo w tej sprawie.

- Odpowiadając na pytania dotyczące wskazania dróg gminnych, które będą realizowane w bieżącym 
roku Wójt wyjaśnił, że w budżecie ujęta jest kwota ogólna. Wspólnie zostaną wybrane  drogi, które 
będą wykonane w pierwszej kolejności.  

- Wniosek w sprawie remontu mostu w Kolonii Zagajów zostanie skierowany do powiatu.

     

            Radny Józef Zych zawnioskował, aby założyć lustro na bardzo niebezpiecznym zakręcie w 
Kolonii Zagajów.

- Wójt poinformował, że z uwagi na bardzo wysokie koszty transportu wiaty przystankowej, 
przystanek do Zagajowa będzie przywieziony wówczas, gdy zbierze się większa ich ilość do 
przetransportowania.

- Dziś odbędzie się spotkanie w sprawie zastrzeżeń do wykonywanych prac kanalizacyjnych w Kikowie. 
Poruszy również sprawę terminu rozpoczęcia robót ziemnych.

- Kamień pod szkołę w Kikowie będzie nawieziony.

- Wniosek w  sprawie drogi Zborów – Kików zostanie skierowany  do powiatu.

- Odbyło się wspólne spotkanie  Ks. Proboszcza z dyrektorami szkół. Jest opracowany cykl  uroczystych 
obchodów związanych z beatyfikacją Jana Pawła II. Rozpoczęcie  planowane jest na pierwszą niedzielę 
kwietnia.

- Ogłoszenia o terminach sesji będą umieszczane w internecie.



- Wystąpi z wnioskiem do dyrekcji PKS w Busku  o umieszczenie na przystankach autobusowych 
rozkładów jazdy.

- Ogólnie wiadomo jest, że rośliny genetycznie modyfikowane są uprawiane. Co do ich szkodliwości 
czy też pozytywnych skutków ich uprawiania, każdy powinien mieć własne zdanie.

- Specjalistyczne badania bezpłatne realizowane są w ramach programów profilaktycznych 
organizowanych przez NFZ.

- Były podejmowane próby ściągnięcia do ośrodka zdrowia w Solcu specjalistów, ale z uwagi na niskie 
wynagrodzenie, nikt się nie zgodził.

- Ośrodek zdrowia posiada podjazd na parter oraz schodołaz, który ma pomóc osobom 
niepełnosprawnym w dostaniu się na piętro. Nie ma możliwości zamontowania windy, ponieważ 
budynek nie jest do tego przystosowany i nie ma możliwości jego przebudowy.

- Nie możemy się ubiegać o środki  finansowe  na remonty łazienek w ośrodku zdrowia z programu 
realizowanego przez PCPR  , ponieważ pomoc ta jest skierowana  na potrzeby prywatnych osób 
niepełnosprawnych.

- Dzieci w szkołach na terenie gminy są dożywiane. Nie występują żadne problemy finansowe z tym 
związane.

- Gmina Solec-Zdrój zatrudnia jednego nauczyciela stażystę, którego wynagrodzenie nie jest zbyt 
wysokie. Trzydziestu ośmiu nauczycieli jest dyplomowanych.

- Koszty budowy Orlika są bardzo wysokie. Stąd też w ramach programu  „Orlik 2012 w każdej gminie” 
powstały boiska w gminach miejskich lub miejsko-wiejskich  posiadających duże środki finansowe. W 
naszej gminie przy dofinansowaniu  powstało  boisko wielofunkcyjne przy szkole w Zborowie.

- Nie ma możliwości budowy kanalizacji do nowopowstałych domów w kierunku Ludwinowa, 
ponieważ brak jest tam spadku. Podczas  projektowania kanalizacji  budynków tych nie było. W 
miejscowościach rozproszonych oraz na przysiółkach mogą być budowane oczyszczalnie przydomowe.

- Jest sporządzony protokół z przeprowadzonej wizji na drodze Solec –Włosnowice. Wykonawca 
kanalizacji ma usunąć uszkodzenia.

- W tym roku nie planowano środków na instalacje dodatkowego oświetlenia ulicznego.

- Rady sołeckie mogą wnioskować o pozyskanie środków na zadania własne wsi. Przykładem jest 
Solec, gdzie Rada składała wnioski i w ramach pozyskanych środków finansowych utworzono info-
kiosk. Teraz mają być ławki i kosze na ul. 1 Maja. Takie środki pozyskały również KGW w Kikowie i 
Piasku Małym.

- Na zakręcie przy drodze Żuków – Strażnik bardziej odpowiednie będzie ustawienie tablicy lub 
słupków. Wiosną wspólnie z powiatem przeprowadzony zostanie objazd dróg. Wówczas wybrane 
zostaną zadania konieczne do wykonania.

- Bobry są pod ochroną i nie można niszczyć ich siedlisk.



- W drugim półroczu, po uzyskaniu wszystkich środków na usuwanie szkód powodziowych, będzie 
przeprowadzone odwodnienie we Włosnowicach i na Kopaninie.

- Ze strony gminy Nowy Korczyn nie ma zainteresowania budową drogi Klucz – Zabłocie.

- Na wspólnym spotkaniu zostanie uzgodnione, które drogi gminne będą do wykonania w pierwszej 
kolejności.

- Droga w Sułkowicach nie może być wykonana przy okazji budowy drogi z Sułkowic do Piasku.

      Radny Jerzy Łukasiewicz zwrócił uwagę na fakt, że w poprzedniej kadencji Wójt obiecywał, że 
niektóre  krótkie drogi będą robione.

     Wójt potwierdził, że tak będzie.

                Ad.18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali:

Pan Czesław Zeliasz:

- Firma Machnika jeździ drogą Piestrzec – Wójcza i niszczy samochodami jej nawierzchnię.

- Dlaczego już drugi rok Wójt nic nie mówił o wysokości podatku rolnego.

Pan Włodzimierz Grabda:

- Zrobić drogę do p. Parchatki.

Pani Teresa Kielin:

-Droga powiatowa przez Magierów jest bardzo zniszczona i konieczny jest jej jak najszybszy remont.

Pan Jerzy Kopeć:

- Jakie środki są przeznaczone na drogi polne w Kikowie, jakie są koszty tłucznia i kiedy będzie 
wożony?

Pan Bogdan Pietrzyk:



- Na drodze od Zagaja w kierunku Kikowa jest duża wyrwa . Mieszkańcy objeżdżają ją po prywatnym 
gruncie.

- Wprowadzić diety dla przewodniczących rad sołeckich.

- W stopnicy diety sołtysów były podniesione do 120 zł a w gminie Solec od paru lat są w tej samej 
wysokości 150 zł.

- Droga na Kolonię Zagajów jest za wąska.

Pan Stanisław Grochowski:

- Czy droga „królewska” będzie dalej robiona?

Pan Józef Zych:

- Czy na Targi Kieleckie wójt użyczy autobusu?

Pan Stanisław Doktór:

- Po zakończeniu wyborów sołtysów zorganizować „sołtysówkę”.

Pan Czesław Stępień:

- Zwrócił się do radnego powiatu z pytaniem, jakie losy czekają szpital rehabilitacyjny dla dzieci 
„Górka”? Artykuły prasowe mówią, że będą tam również leczeni dorośli.

         Radny powiatowy Andrzej Gądek:

- Wniosek o remont drogi w Magierowie zgłosi do powiatu. Jednak w tym roku nie będzie robiona, 
chyba, że będą dodatkowe środki finansowe.

- Do jego posesji w Ludwinowie  oraz do jego sąsiadów nie ma doprowadzonej kanalizacji, nie ma 
również oświetlenia ulicznego ani linii telefonicznej.

- W tym roku na szlaku królewskim  nie będzie kładziony dywanik asfaltowy. Być może uda się 
poprawić nawierzchnię tłuczniem.

- Urzędy Pracy mają w bardzo dużym stopniu ograniczone środki na staże.

- Nic nie wie na temat likwidacji czy przekształcenia szpitala „Górka”.



         Wójt Gminy Adam Pałys:

- Samochody Machnika jeżdżą drogą na Wójczę jednak bez ciężaru, nie niszczą więc w żaden sposób 
nawierzchni drogi.

- Radni nie złożyli żadnego wniosku w sprawie obniżenia podatku rolnego. Cena ogłoszona przez GUS 
nie odbiegała rażąco od ceny rynkowej żyta, w związku z czym wójt również nie wnioskował o jej 
obniżenie.

- W maju będzie składany wniosek o środki na budowę kanalizacji w Magierowie. Należy więc 
rozważyć czy nie będzie korzystniejszy remont cząstkowy drogi, a po założeniu kanalizacji  jej budowa.

- Każda miejscowość ma odrębnie wyliczoną wysokość funduszu sołeckiego. Po przeprowadzeniu 
przetargów będą znane ceny tłucznia.

- „Sołtysówka” odbędzie się po zakończeniu wyborów sołtysów i przeprowadzeniu przetargów.

- Zapozna się z sytuacją na drodze Kików – Zagaje Kikowskie.

- Jeżeli będzie odpowiednia ilość chętnych na targi kieleckie, to udostępni autobus.

     Przewodniczący Rady Czesław Stępień zwrócił się do radnych , aby dokładnie zapoznali się z 
regulaminem Rady Gminy.

      

                        Ad.19. W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia Przewodniczący Rady 
Czesław Stępień dokonał zamknięcia IV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady

Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień 


